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خبر فوتبال

 مشکل تازه  در  استقلال
پرمهاجم و گل نزن

اســتقلال با وجود داشــتن ســه مهاجم بزرگ، در  �
چهــار بازی اخیر نتوانســته در جریان بــازی گل بزند. 
فرهــاد مجیدی در هر ســه بازه ای کــه روی نیمکت 
اســتقلال قرار گرفت، هدف اصلی اش را ساختن یک 
تیم هجومی عنوان کرده بود؛ تیمی که هر تعدادی که 
گل می خورد، بیشــتر از آن گل بزند و برنده بازی باشد. 
شروع استقلال در سومین حضور مجیدی روی نیمکت 
این تیم، با بازی های توفانی در آســیا همراه بود و این 
تصور به وجود آمد که این مربی توانسته تیم ایدئالش 
را بسازد. خط حمله هجومی و تعداد گل های زده بالا 
باعث شــده بود ضعف دفاعی این تیم کمتر به چشم 
بیاید. استقلال در چند بازی اخیر اما هیچ نشانی از این 
تیم هجومی مدنظر نداشته است. زدن فقط یک گل در 
چهار بازی اخیر، نشان می دهد فرهاد مجیدی فعلا در 
این زمینه به بن بست رسیده است. تک گل استقلالی ها 
در ایــن چهار بازی نیز مقابل الشــرطه و از روی نقطه 
پنالتی به ثمر رســید؛ یعنی آنها بیــش از ۳۶۰ دقیقه 
است که در جریان بازی نتوانسته اند دروازه حریفان را 
باز کنند. این در حالی اســت کــه در چهار بازی قبلی، 
آنهــا ۱۳ گل زدند. اســتقلالی ها در آســیا بعد از چند 
بازی پرگل، در دو بازی پایانی افت محسوســی در فاز 
هجومی داشتند. شاگردان مجیدی در بازی با ذوب آهن 
با ۲۰ ضربه به سمت دروازه، رکورد شوت در این فصل 
خودشــان را شکســتند؛ اما این تعداد شوت حتی یک 
گل هم برای آنها به دنبال نداشــت. گل نزدن در دربی 

مشکل این تیم را وارد فاز جدی تری خواهد کرد. 

۲ سهمیه در  رویینگ 
به ایران داده نشد

فدراســیون جهانی رویینگ درخواست ایران برای  �
اهدای دو سهمیه را نپذیرفته است؛ بنابراین فدراسیون 
باید تا هفتم خرداد ورزشکار المپیکی خود را معرفی 
کند. به گزارش ایســنا، فدراســیون قایقرانــی ایران به 
فدراسیون جهانی رویینگ نامه ای ارسال کرد بود مبنی 
بر اینکه اگــر ژاپن دو قایق دو نفره خود را برای حضور 
در المپیــک توکیو انتخاب کــرد، نازنین ملایی و بهمن 
نصیری که در رویینــگ یک نفره انتخابی المپیک نقره 
گرفتند، با حذف ژاپن از قایق های یک نفره، طلا محسوب 
شوند و به جای یک سهمیه، دو سهمیه به ایران تعلق 
بگیرد. فدراسیون جهانی پاسخ در خواست ایران را داد 
و اعلام کرد طبق قوانین نمی تواند با این درخواســت 
موافقت کند و دادن دو ســهمیه به ایران از دستشان 
خارج اســت. علیرضا سهرابیان، رئیس فدراسیون، در 
گفت وگو با ایســنا در این باره گفت: می دانستیم وقتی 
تصمیمی را فدراســیون جهانی بــا هماهنگی کمیته 
بین المللی المپیک می گیرد، ســخت اســت که تغییر 
کند؛ با این حال هر کاری از دســت  ما بر می آمد، انجام 
دادیــم که بعدها افســوس نخوریم و تــلاش خود را 
کردیم که به انتخاب بین دو ورزشــکار منجر نشود؛ اما 
در نهایت این اتفــاق می افتد و باید یک نفر را انتخاب 
کنیم. تا هفتم خرداد فرصت داریم قایق المپیکی خود 
را معرفی کنیم، از  این رو هفته دیگر جلسه می گذاریم 
و انتخاب می کنیم یک سهمیه ایران به کدام ورزشکار 
برســد. ســهرابیان درباره انتخاب ورزشکار اعزامی به 
المپیک در آب های آرام گفت: فعلا مدتی صبر کرده ایم 
تا علی آقا میرزایی خودش را ریکاوری کند؛ به هر حال 
او مسابقه بزرگ و پر فشاری را پشت سر گذاشته است. 
بین کســانی که کاندیدای رفتن به المپیک هستند، یک 
مســابقه می گذاریم و بهترین آنها بــا علی آقا میرزایی 
رقابت می کند و در نهایت ورزشکار اعزامی در آب های 

آرام نیز مشخص خواهد شد.

عزم جدی فدراسیون کشتی
 برای تست دوپینگ در جام تختی

فدراسیون کشــتی به منظور پیشــگیری از معضل  �
دوپینــگ در نظــر دارد آزمایش هــای دوپینــگ را در 
رقابت های جام تختی در مقیاس بالاتری انجام دهد. به 
گزارش مهر، چهل و یکمین دوره رقابت های بین المللی 
کشتی فرنگی و آزاد جام تختی، به عنوان یکی از مراحل 
اصلــی انتخاب ملی پوشــان برای مســابقات جهانی 
۲۰۲۱ نروژ، به ترتیب روزهای چهارشــنبه و پنجشــنبه 
هفته جاری در ســالن ۱۲ هزار نفری آزادی تهران برگزار 
می شــود. فدراسیون کشتی با درخواســت از مأموران 
ضد دوپینــگ برای حضور در این مســابقات، عزم خود 
را بــرای پیشــگیری از معضــل دوپینگ جــزم کرده و 
قصد دارد ایــن آزمایش ها را در مقیاس بالاتری در این 

رقابت ها به انجام برساند.

برنامه

یکشنبه ۲۶  اردیبهشت
سپاهان – مس رفسنجان ۱۹:۲۰ �
سایپا – پیکان ۱۹:۲۵ �
نفت م. سلیمان – ماشین سازی ۱۹:۲۵ �
تاتنهام – ولورهمپتون ۱۷:۳۵ �
وست برومویچ – لیورپول ۲۰:۰۰ �
بیلبائو- رئال مادرید ۲۱:۰۰ �
اتلتیکو مادرید – اوساسونا ۲۱:۰۰ �
بارسلونا – سلتاویگو ۲۱:۰۰ �
مایتنس – دورتموند ۲۰:۳۰ �
میلان – کالیاری ۲۳:۱۵ �
پاری سن ژرمن – رنس ۲۳:۳۰ �
ماریتیمو – ویتوریا گیمارش ۲۳:۳۰ �
تامبوف – زنیت ۱۵:۳۰ �

پاشنه آشیل فرهاد مجیدی
 در  دربی

تعویض هــای فرهــاد مجیــدی در دربی، به  �
ضــرر او تمام شــده اند. به گــزارش فوتبال ۳۶۰، 
فرهاد مجیدی، سرانجام به عنوان مربی در دربی 
شکســت خورد و با این باخت، شرایط تیمش در 
جدول لیگ بدتر شد. اســتقلالی ها برای برگشتن 
به کــورس قهرمانی، حتمــا نیاز به پیــروزی در 
این مســابقه داشــتند اما در گرفتن تســاوی هم 
نــاکام بودند. پنــج تعویض مجیــدی پس از گل 
پرســپولیس هم  نتوانســتند به اســتقلال کمک 
کننــد و موقعیت های چندانی روی دروازه حریف 
بســازند. فرهــاد مجیدی بر خــلاف گل محمدی، 
تا قبــل از تک گل مســابقه تعویضی نداشــت و 
پــس از آن، بــا ورود بازیکنان قد بلنــد تلاش کرد 
برتــری هوایــی برای تیمــش ایجاد کند. شــیخ 
دیاباتــه، فرشــید اســماعیلی، آرمــان رمضانی، 
داریوش شجاعیان و محمد دانشگر، پنج تعویض 
مجیدی در این مســابقه بودند. تعویض هایی که 
عملا، خط هافبک اســتقلال را تضعیف کردند و 
این تیم مجبور شــد فقط با بازی مستقیم، توپ را 
روی دروازه پرسپولیس بفرستد. مطهری که نیمه 
اول چنــد  بار دروازه پرســپولیس را تهدید کرد، با 
ورود دیاباته عملا از جریان بازی خارج شد و خود 
دیاباته هــم به جز یک ضربه، نتوانســت خطری 
روی دروازه سرخ پوشــان ایجاد کند. حالا دوباره، 
انتقادات مختلفی از تعویض های مجیدی مطرح 
شده اند. اتفاقی که او در دو دربی قبلی هم تجربه 
آن را دارد. دربی برگشت فصل پیش، استقلال در 
طول مســابقه نمایش خوبی مقابل پرســپولیس 
داشــت. آنهــا دو بار، بــا گل هــای مطهری جلو 
افتادنــد و زمانی که بازی ۲ بر ۱ بود، فرصت های 
خوبی در ضد حمله به دســت آوردند. با این حال، 
یک تعویض جنجالی باعث شــد روند بازی تغییر 
کنــد. دقیقه ۷۷، مجیدی تصمیم گرفت قایدی را 
که مؤثرترین بازیکن اســتقلال در جریان مسابقه 
بود، بیرون بکشد و آرش رضاوند، جای او به زمین 
برود. پس از این تعویض، پرسپولیس بدون ترس 
از ضد حملات با فشــار بیشــتری دروازه استقلال 
را تهدید کرد و دقایق آخر، گل مســاوی را زد. در 
دربی جام حذفی هم تعویــض مجیدی، چندان 
به نفع استقلال تمام نشد. استقلالی ها نیمه اول 
برنده به رختکن رفتند و برتری مطلقی نسبت به 
پرسپولیس داشتند. با شروع نیمه دوم، بلافاصله 
پرسپولیس گل مساوی را زد. ۲ دقیقه پس از گل 
پرســپولیس مجیدی فرشید اسماعیلی را از زمین 
بیرون کشید و فرشید باقری جای او را گرفت. پس 
از این تعویض، بازی متعادل شــد و استقلالی ها، 
شــباهتی به تیم نیمه اول نداشــتند. مساوی در 
دربی فصل پیش و پیروزی در ضربات پنالتی جام 
حذفی، باعث شــد فشــار انتقادات روی مجیدی 
زیاد نشود اما شکست در این مسابقه، می تواند او 
را به دردسر بیندازد؛ به خصوص که این شکست، 
شانس قهرمانی استقلال در لیگ برتر را کم رنگ تر 

از همیشه کرده است.

واکنش باشگاه پرسپولیس
 به صحبت های مجیدی درباره 

آذری جهرمی
باشــگاه پرســپولیس نســبت به صحبت های  �

فرهاد مجیدی علیه وزیر ارتباطات واکنش نشــان 
داد. به گزارش ســایت باشــگاه پرســپولیس، در 
پایان دربی که با برتری یک بر صفر سرخ پوشــان 
ایــران همراه بود، آقای فرهاد مجیدی، ســرمربی 
تیــم فوتبال اســتقلال در نشســت خبــری، علیه 
محمدجــواد آذری جهرمــی، وزیــر ارتباطــات و 
فنــاوری اطلاعــات صحبت های تند، ســخیف و 
توهین آمیزی بــه زبــان آورد. آذری جهرمی یکی 
از هــواداران پروپاقرص پرســپولیس محســوب 
می شــود و نفس رقابت ورزشــی ایجاب می کند 
احتــرام متقابل بیــن تیم هــا، مربیــان، بازیکنان 
و هــواداران حفظ شــود. آقای فرهــاد مجیدی 
به واسطه ســال ها حضور در ســطح اول فوتبال 
ایران، بدون تردید با مســائل اخلاقی آشناســت و 
مشخص اســت که به صورت آگاهانه از مرزهای 
اخلاقی عبور و به هوادار پرسپولیس توهین کرده 
است. این موضوع به صورت جدی توسط باشگاه 
پرسپولیس در کمیته انضباطی مورد پیگیری قرار 
می گیرد زیرا این باشــگاه هرگز هوادارانش را تنها 
نمی گذارد و بدون توجه به سمت، عنوان، جایگاه 
اجتماعی و شــغل طرفدارانش، از همه آنها دفاع 
خواهد کرد. همچنین از باشــگاه محترم استقلال 
این انتظــار می رود کــه ضمن برخــورد جدی با 
سرمربی جوان این تیم، از خانواده بزرگ هواداران 
میلیونی پرسپولیس عذرخواهی کند. این کمترین 
توقع باشــگاه و هواداران پرسپولیس است. بدون 
تردید، بی اخلاقــی در بیان نظــرات و دیدگاه ها و 
همچنیــن توهین به افــراد حقیقی و حقوقی، کار 
دشواری نیست  اما پایبندی به اخلاق، وظیفه همه 
افراد جامعه به خصوص چهره های سرشــناس و 
محبوب نزد مردم است. امیدواریم مدیران باشگاه 
استقلال با اتخاذ تصمیم و سیاستی اخلاق مدارانه 
و بــه دور از تعصب های رنگی، نســبت به رفتار 
ناپســند ســرمربی خود در نشســت خبری اقدام 
کنند تا این قبیل مســائل و توهیــن مربی یک تیم 
به هــواداران تیم دیگر، به الگویــی برای جامعه 

تبدیل نشود.

 شکســت استقلال در دربی ۹۵ برای فرهاد مجیدی، 
ســرمربی این تیم، گران تمام شــده اســت. او که تلاش 
زیــادی کرد تا به همراه بازیکنانش با پیروزی برابر رقیب 
سنتی شــان، فاصله به وجود آمده در جدول را کمتر کند، 
با یک گل، دیدار را به پرسپولیس باخت تا از همین حالا، 
بسیاری از کارشناســان، شانس استقلال برای رسیدن به 
قهرمانی لیگ را ا ز دست رفته ببینند. بازیکنان استقلال با 
وجود چندین خلق موقعیت مناسب در دربی، در گشودن 
دروازه حامد لک ناکام ماندند؛ هرچند البته اشتباه داوری 
روی اعلام نکردن پنالتی دقایق نخســت بازی به ســود 
فرهاد مجیدی و تیمش، تا حدودی در این بازی تأثیر گذار 
نشــان داد. به هر روی، فرهاد مجیدی با شکســت برابر 
پرســپولیس، دومین باخت متوالی اش در لیگ را تجربه 
کرد؛ دو شکستی که هر دو به فاصله نزدیک به یک هفته 

در ورزشگاه آزادی برایش رقم خورد.
فرهاد مجیدی که پیش از دربی و بعد از شکست برابر 
ذوب آهن، از سوی عده ای تحت فشار قرار گرفته بود که 
به خاطر جدایی فراز کمالوند، دستیارش، در امور فنی و 
هدایت استقلال ضعف نشان داده، تلاش کرد با زیرکی، 
مسیر نگاه ها را از شکست استقلال برابر پرسپولیس تغییر 
دهد؛ او در کنفرانس خبری با وجود آنکه گفت مسئولیت 
شکســت در دربی را به گردن می گیرد؛ ولی با استناد به 
یک بازی تازه و تا حدودی تکراری، سعی کرد از بار انتقاد 
هواداران باشگاه بکاهد. سرمربی جوان استقلال با اشاره 
به توییت جدید محمدجواد آذری جهرمی، وزیر ارتباطات 
که بعد از شکست اســتقلال رقم خورده بود، با ادبیاتی 
«نسنجیده» به او حمله کرده و گفت که بهتر است سطح 
شعور او در حد وزیر کشــور باشد. مجیدی در کنفرانس 
خبری بعــد از بازی در این زمینه گفــت: «همین وزیران 
هســتند که وضعیت مملکت ما به این شــکل اســت. 

متأسفانه شــعور ندارند و نمی دانند قشر زیادی از مردم 
طرفدار استقلال هستند و با یک برد یا شکست یک هفته 
خوشحال و ناراحت می شوند. امیدوارم سطح شعور وزیر 

مملکت در سطح وزیر باشد».
صحبت های اخیر فرهاد مجیدی، جنجالی تازه به راه 
انداخته و بسیاری می گویند او با برنامه، چنین حرف هایی 
زده است تا ناکامی اش در دربی و البته دورشدن استقلال 
از قهرمانــی را توجیه کند؛ امری که با توجه به پیشــینه 

فرهاد مجیدی، می توان بیشتر آن را زیر ذره بین قرار داد.
این اولین بار نیســت که فرهاد مجیــدی بعد از یک 
شکســت یا ناکامــی، حواس ها را از اتفاقــات فنی پرت 
می کند و به جای دیگر می فرستد؛ پیش تر و به طور دقیق، 
اردیبهشت ۱۳۹۸، فرهاد یک بار دیگر از همین شیوه برای 
توجیه ناکامی اســتقلال اســتفاده کرد. آن زمان، فرهاد 
مجیدی نه به وزیر، بلکه به عباس عراقچی، معاون وزیر 
امور خارجه، تاخت و ناکامی استقلال در مسیر قهرمانی 
لیــگ را به گــردن او انداخت. ماجرا از ایــن قرار بود که 
عباس عراقچی با حضــور در یک برنامه تلویزیونی ابراز 
امیدواری کرد پرســپولیس قهرمان لیگ برتر شــود؛ آن 
برنامــه مصادف با روزهایی بود که پرســپولیس به یک 
برد دیگر نیاز داشــت تا جام قهرمانی را بالای ســر ببرد. 
عراقچــی جمله ای شــبیه به کری خوانی هــم به زبان 
آورد تا علاقه اش را به ســرخ ها بیشــتر نشان دهد؛ «من 
از قدیــم طرفدار تیم محبوب ایران بــوده ام». فردای آن 
روز، اســتقلال بازی اش با صنعت  نفت را مســاوی کرد 
تا فرهاد مجیدی، ســرمربی وقت این تیم که شانســش 
را برای قهرمانی ازدســت رفته می دیــد، با جملاتی تند 
به عباس عراقچی حمله کند و او را مســبب ناکامی ها و 
البته ناداوری ها در حق استقلال توصیف کند. فرهاد در 
اعتراض به آنچه مسائل پشت  پرده و فساد فوتبال ایران 

خواند، یک پســت در صفحه اینستاگرامش گذاشت. در 
این پســت او با اشاره به این فساد با آوردن کلمه «وزیر» 
و «معاون وزیر» و متهم کردن آنها به «آرزوداشــتن برای 
قهرمانی پرسپولیس»، به شدت از شرایط پیرامون تیمش 
انتقاد کرد. ســاعتی بعد مجیدی آن پست را حذف کرد 
و پســت دیگری شــبیه به همان قبلی منتشر کرد؛ با این 
تفاوت که به  جای کلمه «وزیــر و معاون وزیر» از کلمه 
«معاون وزیر امور خارجه» استفاده کرده بود. «استقلال 
قهرمان نشــد و به همه آنچه می خواســتند رســیدند، 
از فدراســیون گرفتــه تا وزیر و معاون وزیــر که در میانه 
این همه بحــران خارجی و داخلی، گرانی و فروپاشــی 
اقتصــادی، اختــلاس و فســاد، آرزویش این اســت که 
پرسپولیس قهرمان شود». فرهاد مجیدی در پستی دیگر 
نوشت که وقتی معاون وزارت امور خارجه در تلویزیون 
از علاقه اش به پرسپولیس می گوید مشخص است روی 

سوت داوران برای بازی های استقلال تأثیر می گذارد!
مشکل  استقلال  وزیر  است؟

به غیــر از ســرمربی کنونی اســتقلال، بســیاری از 
اســتقلالی ها علاوه بر آذری جهرمی، در ســطح بســیار 
وســیع تری، با مسعود ســلطانی فر، وزیر ورزش، مشکل 
دارند. بــه اعتقــاد اســتقلالی ها، وزیــر ورزش فقط از 
پرســپولیس حمایت می کنــد و اســتقلالی ها را نادیده 
می گیــرد. اگرچه وزیــر ورزش و وزارتخانــه بارها چنین 
شــایعاتی را رد کرده اند؛ ولی هواداران استقلال، در کنار 
چندین بازیکن قدیمی این باشــگاه، به جد ادعا می کنند 
موفقیت های این روز رقیب دیرینه یعنی پرســپولیس به 
دلیل حمایت وزارت ورزش اســت. پس اگر قرار باشــد 
همین بازه چندســاله بررسی شود، اســتقلالی ها با سه 
وزارتخانه ورزش، ارتباطات و امور خارجه مشــکل دارند 
و بعضا به طور مســتقیم ناکامی شــان را گردن این سه 

نهــاد انداخته اند. رفتاری که انگار آهسته آهســته برای 
آنها تبدیل به یک عادت شده و منتظر هستند تا با شروع 
دولت جدید، ناکامی شــان در راه رسیدن به قهرمانی از 

بین برود.
با این حــال، بدون ورود به این موضــوع مهم که تا 
زمانی که فوتبال در ایران دولتی باشــد، چنین شایعاتی 
پایانی نخواهد داشت، به نظر می رسد ادعای استقلالی ها 
به ویــژه فرهاد مجیــدی در دخالت امــور بیرونی برای 
ناکامــی اســتقلال چندان صحیــح نباشــد؛ نمونه اش 
همین بازی دربی که اگر توپ شــیخ دیاباته فضای کنار 
دروازه را نمی شــکافت و به تور می نشست یا ضربه سر 
سیاوش یزدانی را بازیکنان پرسپولیس از روی خط بیرون 
نمی کشیدند، شایعات تازه و سخنان نسنجیده جدیدی از 
ســوی فرهاد مجیدی بیان نمی شد. اینها همه در حالی 
اســت که بسیاری از کارشناســان فوتبال گلایه های فنی 
جدی ای از مجیدی دارند که با اعمال تغییرات گســترده 
در ترکیب و سیستم بازی اســتقلال، نشان داده هنوز به 
شناخت درســتی از بازیکنانش نرسیده است. این موارد 
به غیر از شایعاتی است که می گویند بار فنی تیم فرهاد 
مجیدی روی دوش فراز کمالوند بود و حالا با جدا شــدن 
کمالونــد بــه نظر می رســد دانش فنی مجیــدی برای 
موفق کردن استقلال چندان کارایی نداشته باشد. فرهاد 
مجیدی البته به غیر از پرت کردن حواس ها بعد از دربی، 
قبل از شروع آن هم پیش دستی کرده بود و در کنفرانس 
خبری روز قبل از دربی ۹۵ از «بد بسته شــدن» تیم گلایه 
کرده بود. او در اظهــار نظر بحث برانگیزی گفته بود که 
اســتقلال را دلال ها بسته اند. «بیشــتر صحبت من روی 
ساختاری است که مثلا پرسپولیس روی ساختار تفکرات 
سرمربی اش ســاخته شده. اســتقلال نه اینکه بازیکنان 
بدی داشته باشــد؛ اما روی تفکر مربی بسته نشده. مثلا 
در یک پســت چند بازیکن خوب داریم و در یک پســت 
بازیکن خوب به اندازه کافی نداریم. منظورم این بود که 
تیم روی تفکرات مربی بسته بشود». صحبت های قبل از 
دربی مجیدی هم حالا از سوی عده ای از بازیکنان قدیمی 
اســتقلال «بهانه جویی» تلقی می شود؛ یکی از آنها امید 
روانخواه است که به صورت مشخص از فرهاد مجیدی 
می خواهد به این پرسش پاسخ دهد که آیا جذب آرمان 
رمضانــی، بازیکنی که در نیم فصــل و با نظر مجیدی به 
باشگاه اســتقلال آمده و کیفیت بالایی را نشان نداده، با 

نظر دلال ها است یا خیر!؟
اما فرهاد مجیدی با وجود داشــتن پتانسیل بالا برای 
موفق شدن در عرصه ســرمربیگری همچنان از پذیرش 
واقعیت های موجود فنی طفره می رود و سعی می کند 
ناکامی هــا را به عوامل بیرونی گره بزنــد. با وجود این او 
همچنان به هواداران استقلال وعده «آینده» را می دهد و 
می گوید: «به هواداران قول می دهم فصل بعد تیم بسیار 
خوبی ببندم و هــواداران لذت ببرند و اســتقلال همان 

تیمی شود که انتظار می رود».

مشکل استقلال
وزیر است؟

 شــرق: خبرهایی کــه از اردوی تمرینی احســان حــدادی در آمریکا 
بــه گوش می رســد، خیلی خوب نیســت. به نظر می رســد شــانس 
رکورددار پرتاب دیســک آســیا برای حضور در المپیک توکیو ۵۰-۵۰ 
اســت. با زهم خبر مربوط به آســیب دیدگی ناگهانی اوســت. اتفاقی 
که تک ســتاره دوومیدانی ایران در این ســال ها به مراتب با آن مواجه 
بوده و چالش های زیادی را پشت ســر گذاشته است. این طور که گفته 
می شود احســان این بار از ناحیه دیســک کمر دچار مصدومیت شده 
اســت. اطلاعات درمورد اوضاع و  احوال حدادی در همین حد اســت 
و فدراســیون دوومیدانی هم تمایلی ندارد تا در این باره اطلاع رســانی 
شفافی کند. همین اندک خبری هم که در رسانه های ورزشی پیچیده از 
طرف حســین توکلی است. قهرمان وزنه برداری المپیک ۲۰۰۰ سیدنی 
که رابطه نزدیکی با احسان دارد. توکلی در چند سال اخیر نقش مربی 
بدنســاز را در کنار حدادی داشته اســت. او که از دور با نایب قهرمان 
المپیــک در تماس اســت، ظاهرا بیشــتر از فدراســیونی ها در جریان 

وضعیت احسان است.
توکلی چندی پیش در اظهارنظری دلیل آسیب دیدگی کمر حدادی 
را این گونــه عنوان کرده بود: «احســان بعد از اینکه خارپاشــنه اش را 
جراحی کرد، باید کفش مخصوص می پوشــید. بــرای اینکه روی پای 
جراحی شــده اش فشــار نیاید، یکطرفه راه رفــت و روی کمرش تأثیر 
گذاشت. او چون نمی خواست از المپیک عقب بماند، تمریناتش را زود 
شــروع کرد. بعد از جراحی باید استراحت می کرد. او هم وزنه می زند، 
هــم تمرینات انفجــاری و تکنیکی انجام می دهد. طبیعی اســت که 
کمرش درد بگیرد اما این درد بدموقع بود. او در این مدت از پزشــکان 
زیادی در آمریکا مشــاوره گرفته اما تصمیم دارد به ایران بیاید و اینجا 

درمانش را انجام بدهد».
حالا بعد از گذشــت چنــد روز از رسانه ای شــدن خبر مصدومیت 
حدادی در آمریکا، فدراســیون دوومیدانی به آن واکنش نشان داده و 

می گوید احسان در راه برگشت به تهران است.
هاشم صیامی، رئیس فدراسیون دوومیدانی، دیروز در این مورد به 
ایســنا گفت: آقای «مک ویلکینز» مربی احســان، دو برنامه به او داده 
است؛ اول اینکه در آمریکا بماند و درمان خود را انجام بدهد و برنامه 
دوم اینکه به ایران بیاید. ما هم به او گفتیم به ایران برگردد چون اینجا 

از طریق فدراسیون پزشکی ورزشی پیگیر درمانش هستند».
احســان حدادی در  حالی تصمیم گرفته در فاصلــه دو ماه مانده 
تــا المپیک توکیو تمرینــاش را در آمریکا رها کند و بــرای معالجه به 
ایران بیاید که این حرکتش برای همه ســؤال برانگیز شده است؛ اینکه 
چه موضوعی باعث شــده تا او قید کلینیک های پیشرفته پزشکی را در 
آمریکا بزند و به ایران برگردد. حدادی که حاضر نشــد یک عمل ساده 
خار پاشــنه ساده و کم هزینه را در ایران انجام بدهد، چه شده که حالا 

برای معالجه دیسک کمرش علم پزشکان داخلی را قبول دارد.
دارنده چهار مدال طلای پرتاب دیســک بازی های آســیایی، ســال 
گذشــته بود که به خاطر جراحی خار پاشنه اش با حاشیه های زیادی 
مواجه شــد. او معتقد بود چون پزشــکان ایرانی هیچ ضمانتی برای 

عملش نمی دهند، باید حتما به اروپا برود و آنجا جراحی کند.
حدادی در  حالی از مسئولان کمیته ملی المپیک درخواست کرد تا 
او را برای جراحی به آلمان اعزام کنند که این درخواستش با مخالفت 
جدی اعضای هیئت اجرائی کمیته ملی المپیک روبه رو شــد، چرا که 
آنها بر این باور بودند دلیلی ندارد در شرایط اقتصادی نامناسب کشور 
و نوســان شــدید ارز این ورزشــکار را برای یک عمل جراحی ساده به 

اروپا بفرستند.
دارنده مدال برنز مســابقات ۲۰۱۱ قهرمانی جهان اما بعد از ماه ها 
کشــمکش با مسئولان ورزش کشــور، بالاخره توانست نظر مثبت آنها 
را بــرای درمــان پای آســیب دیده اش در اروپا جلب کند. فدراســیون 
پزشــکی ورزشی که مسئولیت رسیدگی به آسیب و درمان ورزشکاران 
ملی پوش را بر عهده دارد، پذیرفت بخش بیشتری از هزینه های عمل 
او را در آلمــان پرداخت کند که چیزی بالغ بر ۳۰۰ میلیون تومان بود. 

البته این مبلغ جدای از هزینه های بلیت و اسکان او در آلمان بود.
علاوه بر مسئولان فدراســیون دوومیدانی، احسان نیز خودش هم 
در این ســه ماه گذشــته که در اردوی آمریکا بوده هیچ گفت وگویی با 

رسانه ها انجام نداشته و توضیحی در مورد وضعیتش نداده است.
او تنها چند روز پیش بعد از اینکه خبر مصدومیتش با بازتاب زیادی 
مواجه شد و خیلی ها از احتمال عدم حضورش در المپیک توکیو خبر 
دادند، فیلم کوتاهی از تمریناتش را زیر نظر مربی آمریکایی منتشر کرد.
نکته دیگر اینجاست فدراسیون دوومیدانی که در سه سال گذشته 
مبالغ هنگفتی را برای اردوها، حقوق مربی و ماساژور خارجی، درمان 
و... حــدادی صــرف کرده چرا در آســتانه المپیک دســت از حمایت 

احسان کشیده و نمی خواهد دیگر دلاری برای او خرج کند.
همشــهری اخیرا در گزارشــی هزینه هایی که در سه سال  و سه ماه 
گذشته برای حدادی برآورد شده بود ۷۰۴ هزار دلار اعلام کرده است.

با این شــرایط تنها یک فرضیه دیگر در مورد بازگشــت حدادی به 
ایران باقی می ماند و آن شانس کم این پرتابگر برای رسیدن به المپیک 

توکیو است.
اگر مصدومیت احســان را هم کنار بگذاریم، به صراحت باید گفت 
که او اگر بدون هیچ مشکلی هم عازم توکیو شود، شانسی برای کسب 

مدال در این بازی ها ندارد. او با فاصله رکوردی که رقبایش دارد، تنها 
این شــانس را دارد که از مرحله مقدماتــی صعود کند. هر چند  در دو 

سال پیش در ملاقات با وزیر ورزش قول طلای المپیک را داده بود.
مسئولان کمیته ملی المپیک نیز در جلسات کارشناسی خود اعلام 
کرده اند که حــدادی با این وضعیت رکوردی تنهــا می تواند در توکیو 

فینالیست باشد.
احسان حدادی در سال ۲۰۲۰ شرایط متفاوتی را پشت سر گذاشت؛ 
هیچ رکــورد و مســابقه ای در اتحادیه جهانی دوومیدانــی برای این 

ورزشکار ثبت نشده و صرفا در اردو بوده است.
آخرین مســابقه ای که او در آن شرکت کرده و رقابت های قهرمانی 
جهان قطر اســت که با ۶۵ متر و ۱۶ ســانتی متر عنــوان هفتمی را به 

دست آورد.
بیشتر رقبای احسان حدادی حداقل یک بار در سال ۲۰۲۰ رکوردی 
بالاتــر از ۶۸ متــر ثبــت کرده اند امــا آخرین باری که حــدادی پرتاب 
ثبت شده بالای ۶۸ متر داشته مربوط به ۱۲ آوریل ۲۰۱۸ (۲۳ فروردین 
۹۷) اســت که حد نصاب ۶۸ متر و ۸۵ ســانتی متر را به ثبت رســاند، 
پس از آن دیگر نتوانســت رکوردی چشمگیر داشته باشد . ضمن اینکه 
عملکــرد این ورزشــکار در قهرمانی جهان قطر هم نشــان داد دور از 

شرایطی است که بتواند پرتاب هایی بالاتر از ۶۶ متر داشته باشد.
در حال حاضر دنیل اســتاهل ســوئدی نفر اول پرتاب دیسک جهان 
اســت. آخرین رکورد ثبت شــده از او در ســال گذشــته ۶۸ متر و ۵۴ 
ســانتی متر اســت و ۱۰ آگوســت (۲۰ مرداد۹۹ ) رکورد ۷۱ متر و ۳۷ 
سانتی متر را هم ثبت کرده است. فدریک داکرس جامائیکایی نفر دوم 
رده بندی اســت. آخرین رکورد ثبت شده او در سال گذشته ۶۱ متر و ۲۱ 
سانتی متر اســت و در ۸ فوریه (۱۹ بهمن ۹۸) پرتابی به طول ۶۹ متر 

و ۶۷ سانتی متر داشت.
لوکاس ویس شــایدینگر اتریشی نفر ســوم رکودش ۶۸ متر و ۶۳ 

سانتی متر است.
آندریوس گوژیــوس لیتوانیایی نفر چهارم رده بندی پرتابی به طول 

۶۸ متر و ۶۸ سانتی متر داشته است.
با این شرایط باید منتظر ماند تا حدادی به ایران برسد و دید پزشکان 

چه تجویزی برای این ورزشکار می کنند.
احسان در  حالی در آستانه چهارمین تجربه حضورش در بازی های 
المپیک اســت که پیش از این نیز با آســیب های ناگهانــی اش کاروان 

ورزش ایران را در این رویداد بزرگ غافلگیر کرده بود.
در بازی های ۲۰۰۸ پکن عضله ســمت راست سینه او آسیب دیده 
بود. حدادی چند هفته قبل از اعزام به المپیک از این مصدومیت خبر 
داد. با اینکه مصطفی کریمی، رئیس وقت فدراســیون قبل از المپیک 
گفته بود آسیب دیدگی حدادی رفع شده است اما او در پکن نتوانست 

از دور مقدماتی صعود کند.
در المپیک ۲۰۱۶ ریودوژانیرو هم همین اتفاق افتاد. او یک روز قبل 
از مسابقه از مصدومیت پایش گفت و روز مسابقه هم نتوانست از دور 

مقدماتی صعود کند.

حدادى بدون خار پاشنه رفت، با دیسک کمر برمى گردد
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